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Aan het college van burgemeester en wethouders van Helmond, 
 
Per 1 januari 2016 wordt de vennootschapsbelasting (VPB) ingevoerd voor gemeenten. 
In oktober is er een presentatie gehouden in de commissie financiën van de gemeente Helmond.  
 
De CDA fractie heeft de volgende vragen: 
Is het college met ons van mening dat de hele gemeenteraad geïnformeerd dient te worden over de 
invoering en de consequenties van de invoering van de VPB? Zo ja, waarom is dat nog niet gebeurd en zo 
nee, waarom niet? 
 
Heeft er al een gesprek plaats gevonden met de inspecteur der belastingen over bovengenoemd onderwerp 
en wat zijn de uitkomsten c.q. gemaakte afspraken? 
 
Wat zijn de consequenties van de invoering van de VPB voor de gemeente Helmond? Hoe groot zijn de 
consequenties? We denken hierbij specifiek aan de consequenties voor de grondexploitaties en aan 
vastgoed? Als de consequenties nog niet helemaal bekend zijn verzoeken we u om de gemeenteraad in 
kennis te stellen zodra deze wel bekend zijn. 
 
We vernemen graag uw reactie op onderstaande. 
 
Namens de CDA Fractie 
Saskia Peters (fractievoorzitter) 
Thijs van Wetten 
 
Antwoord college van burgemeester en wethouders: 
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief, delen wij u het volgende mede. 
Beantwoording vraag 1: 
Het college vindt het van groot belang om de gemeenteraad te informeren over de invoering van de 
vennootschapsbelasting. Daarom is hierover op 21 oktober 2015 in de Commissie Financiën een presentatie 
gegeven. Deze presentatie is gegeven door de heer Brands; hij is voorzitter van de werkgroep die de 
implementatie van de vennootschapsbelasting begeleidt. In de presentatie is stilgestaan bij de 
consequenties en achtergrond van de invoering van de vennootschapsbelasting. Alle informatie die op dat 
moment bekend was is gedeeld. Verder is in de presentatie toegelicht welke proces door een ingestelde 
ambtelijke werkgroep samen met een externe adviseur (Deloitte) wordt doorlopen. 
Daarnaast is in de begroting een passage opgenomen over de aanstaande belastingplicht per 1 januari 
2016. Ook is toegezegd dat de raad periodiek geïnformeerd zal worden over de voortgang van de invoering 
van de belastingplicht vennootschapsbelasting. Dit gebeurt op de vaste planning & control momenten. 
Toelichting: organisatie invoering belastingplicht 
Om de invoering van de belastingplicht te begeleiden is begin 2015 een interne projectgroep ingesteld en is 
Deloitte als specialist ingeschakeld. Gedurende het invoeringsproces wordt regelmatig overleg gevoerd met 
andere betrokken partijen. Leden van de projectgroep hebben in wisselende samenstelling bijeenkomsten 
bijgewoond van de Peelgemeenten, de B5 gemeenten en landelijke bijeenkomsten georganiseerd door de 
verenging van grondeigenaren, de belastingdienst en de VNG. Op bestuurlijk niveau hebben wethouder 
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Smeulders en projectleider Brands onlangs op uitnodiging van de gemeente Eindhoven een bijeenkomst 
bezocht waarbij werd gesproken over dit onderwerp en waarbij ervaringen werd uitgewisseld. Verder heeft 
de gemeente Best mede namens de andere gemeenten in de regio aan een landelijk begeleidingsoverleg 
vragen gesteld ten aanzien van de interpretatie van aspecten van de belastingheffing. 
 
Beantwoording vraag 2: 
Op 2 december 2015 heeft de gemeentelijke werkgroep een gesprek gehad met de belastingdienst. Dat 
gesprek was bedoeld om een beeld te geven van wat de gemeente doet ter voorbereiding van de gevolgen 
van de belastingplicht per 1 januari 2016. Het uiteindelijke doel van het overleg met de belastingdienst is 
horizontaal toezicht. Dat betekent dat de gemeente en de belastingdienst afspraken maken over hoe zaken 
gecontroleerd worden, welke onderdelen belastingplichtig zijn etc. In feite betekent het dat de gemeente 
aantoont zaken in de grip te hebben, waardoor de belastingdienst de aangifte globaal kan toetsen omdat het 
vertrouwen bestaat dat de gemeente de aangifte goed heeft ingevuld. 
In het gesprek bleek dat er ook voor de belastingdienst nog veel zaken onduidelijk zijn. Het was een open 
gesprek waarin over en weersuggesties zijn gedaan over de interpretatie van de nieuwe regels. Bijvoorbeeld 
over de al dan niet aanwezige belastingplicht van de vastgoedexploitatie. De vraag is of de exploitatie een 
onderneming is of dat het passief vermogensbeheer is (wat niet belast is). 
De voorlopige standpunten van de gemeente over belastingplicht en de gevolgen daarvan hebben we 
mondeling voorgelegd en toegelicht aan de belastingdienst. De belastingdienst was onder de indruk van de 
kennis, de aanpak en de voortgang van het proces. Met de belastingdienst zijn afspraken gemaakt over hoe 
de onderlinge communicatie zal verlopen. De belastingdienst vroeg begrip voor het feit dat zij op dit moment 
de onzekerheden bij de gemeenten nog niet volledig kunnen wegnemen. 
 
Beantwoording vraag 3: 
Om de vraag te kunnen beantwoorden over de consequenties van de belastingheffing voor de gemeente 
Helmond is het van belang eerst kort de belasting(plicht) te introduceren. 
Een gemeente is vennootschapsbelastingplichtig voor zover zij een onderneming drijft. Dit betekent dat per 
individuele activiteit moet worden beoordeeld of sprake is van een onderneming. Hierdoor kan sprake zijn 
van meerdere ondernemingen binnen één rechtspersoon. Ten aanzien van sterk verweven activiteiten wordt 
gezamenlijk beoordeeld of voldaan is aan de ondernemingscriteria. 
Van een fiscale onderneming is sprake, indien wordt voldaan aan de volgende criteria: 
• Een organisatie van kapitaal en arbeid; 
• Waarmee deel wordt genomen aan het economische verkeer; en 
• Sprake is van een winststreven / winstpotentie. 
De gemeente neemt vooralsnog het standpunt in dat er drie activiteiten zijn die mogelijk als belaste 
onderneming kunnen worden aangemerkt. Deze ondernemingen zijn (1) de activiteiten van het grondbedrijf, 
(2) de exploitatie van vastgoed en (3) het parkeerbedrijf. Met de belastingdienst wordt momenteel overleg 
gevoerd of de exploitatie van het vastgoed als onderneming moet worden aangemerkt. Het aantal potentiele 
ondernemingen kan nog toe- of afnemen. 
Op dit moment is het nog te vroeg om conclusies te trekken over de hoogte van de financiële gevolgen van 
de belastingplicht. Er is nog te veel onduidelijk over variabele uitgangspunten die van invloed zijn op de 
resultaten. 
De gemeenteraad zal vanzelfsprekend op de gebruikelijke planning en control-momenten geïnformeerd 
worden over de voortgang van de implementatie. 
 
Burgemeester en wethouders van Helmond 
de burgemeester    de secretaris 
mevr. P.J.M.G. Blanksma – van den Heuvel mr. drs. A.P.M. ter Voert 
 


